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fört vid Skarpnäcks stadsdelsnämnds sammanträde 
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Ledamöter Cecilia Obermüller (MP) Ordförande 
Henrietta Ludwig (C) 1:e vice ordförande 
Monica Lövström (S) 2:e vice ordförande 
Curre Hansson (S) §§1-6, §§8-31 
Kristina Persdotter (S) 
Pontus Olsson (S) 
Tina Kratz (V) §§30-31 
Daniel Söderberg Talebi (V) 
Kristina Lutz (M) 
Johan Brege (M) §§1-6, §§8-31 
Billy Östh (M) 
Sergej Salnikov (SD) §§1-6, §§8-31 
André Nilsson (L) 
Katarina Frisk (S) §7 ersätter Curre Hansson (S) pga jäv 
Gunilla Berglund (V) §§1-29 ersätter Tina Kratz (V) 
Ann-Sofie Söderberg (M) §7 ersätter Johan Brege (M) pga jäv 
Unni Björnerfors (SD) §7 ersätter Sergej Salnikov (SD) pga jäv 
 

Ersättare Katarina Frisk (S) §§1-6, §§8-31 
Lukas Romson (S) 
Mahtab Sayadi (S) 
David Wikström (S) 
Gunilla Berglund (V) §§30-31 
Ledrian Utter (V) 
Ann-Sofie Söderberg (M) §§1-6, §§8-31 
Ludvig Tornberg (M) 
Ann Fridner (L) 
Unni Björnerfors (SD) §§1-6, §§8-31 
 

Övriga närvarande Karin Bülow  Stadsdelsdirektör 
Mia Berggren Nämndsekreterare 
Emma King Nämndsekreterare 
Elisabet Tullgren Avdelningschef §§1-29 
Jonas Ransmyr Avdelningschef §§1-29 
Lena Hedin Avdelningschef 
Johanna Hult Avdelningschef §§1-29 
Stefan Lundh Kommunikatör §§1-29 
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Maria Haskas Utredare §§1-29 
Daniel Wiklund Langs Personalrepresentant LO §§1-29 
 

Justerare Cecilia Obermüller (MP), Henrietta Ludwig (C) 
 

Datum för justering 2023-06-20 
 

Paragraf §§1-31 
 

Sekreterare Mia Berggren 

Sida 2 (47)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2023 
 

2023-06-15 

§ 1 
Genomgång av närvaro  
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) förklarade sammanträdet 
öppnat. Nämnden ajournerade sig mellan klockan 18:31-19:20 för 
Öppet forum med allmänhetens frågestund. Närvaron redovisas på 
sida 1. 
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§ 2 
Val av justerare och meddelande om tid för 
protokolljustering  

Beslut  
1. 1:e vice ordförande Henrietta Ludwig (C) utses att 

tillsammans med ordförande Cecilia Obermüller (MP) 
justera dagens protokoll 

2. Protokollet ska justeras den 20 juni 2023. 
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§ 3 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden fastställer förslaget till dagordning. 
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§ 4 
Anmälan av protokolljustering  
Anmäls att stadsdelsnämndens protokoll från den 25 maj 2023 
justerades den 26 maj 2023. 
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§ 5 
Information från stadsdelsförvaltningen  
Stadsdelsdirektör Karin Bülow berättar att Länsstyrelsen har skärpt 
eldningsförbudet till att även omfatta iordningsställda grillplatser. 
Förvaltningen arbetar med att sätta upp anslag om detta men då det 
finns mellan 40 och 50 stycken inom stadsdelsområdet tar det 
lite tid. Förvaltningen går ut med löpande information om 
eldningsförbud. 
  
Hon informerar också om en mindre brand i Bagarmossen, som 
dock inte startade på grund av grillning. Även Skarpnäcksgården 
har eldhärjats. Det är ett privat drivet HVB och lågtröskelboende. 
Socialförvaltningen är huvudman. Branden drabbade en av 
boendedelarna så en del boende behövde evakueras. Inga allvarliga 
personskador har rapporterats och stadsdelsförvaltningens krisstöd 
aktiverades.  
  
Vidare berättar hon att utegymmet i Kärrtorp nu är tillgängligt 
och används flitigt. 
  
Hon informerar också om att förskolan Solskenet i Björkhagen har 
påverkats av sprängningsarbetet på Malmövägen. Deras gård har 
flyttats till baksidan av huset men arbetet som beräknades vara klart 
i juni kommer pågå mycket längre än så. Av den anledningen 
kommer förskolan att evakueras till tomma lokaler i 
Hammarbyhöjden, till förskolan Linden. 
  
Med anledning av helgens masskjutning i Farsta har förvaltningen 
sträckt ut en hand och erbjudit stöd och avlastning. 
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§ 6 
Nämndens frågor till förvaltningen  
Ledamot Kristina Persdotter undrar om förvaltningen ser en ökad 
risk för fortsatt våldsutveckling som påverkar Skarpnäck med 
anledningen av masskjutningen i Farsta? Stadsdelsdirektör Karin 
Bülow svarar att det enligt polisen inte är någon förhöjd risk. 
Samtidigt är inte händelsen i Farsta färdigutredd så hela bilden är 
inte klar. 
  
Ersättare Lukas Romson undrar hur länge sprängningarna kommer 
pågå på Malmövägen? Stadsdelsdirektör Karin Bülow svarar att den 
senaste uppgiften är att det kommer pågå i flera år. Han undrar 
också när lokalerna i Skarpnäck som drabbats av rökskador kan tas i 
bruk igen. Stadsdelsdirektören svarar att Svenska kyrkan får 
tillgång till sina lokaler från midsommar, övriga verksamheter 
dröjer något. 
  
2:e vice ordförande Monica Lövström berömmer förvaltningen för 
det arbete som genomfördes då 300 stycken niondeklassare spontant 
bestämde sig för att fira skolavslutningen vid Söderbysjön. 
Stadsdelsdirektör Karin Bülow berättar att förvaltningen 
samverkade med Enskede-Årsta-Vantör vars fältassistenter kom och 
att även våra fritidslotsar och områdesvärdar var på plats. 
Samarbetet med övriga vuxna som var på plats fungerade fint. 
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§ 7 
Ansökan om föreningsbidrag 2023  
SKA 2023/11 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden beviljar föreningsbidrag i enlighet med 

förvaltningens förslag. 
2. Stadsdelsnämndens beslut från 30 mars 2023 upphör att 

gälla. 
3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
På grund av jäv måste Skarpnäcks stadsdelsnämnds beslut från 30 
mars 2023 upphävas och ett nytt beslut fattas. 
 
I nämndens verksamhetsplan för 2023 finns 528 000 kronor avsatt 
för ekonomiskt stöd till föreningar. Förvaltningens förslag till 
fördelning till föreningarna utgår utifrån stadsdelsnämndens 
riktlinjer för föreningsbidrag. Totalt inkom 35 ansökningar om 
föreningsbidrag vid årets ansökningsförfarande. Förvaltningen 
föreslår att 31 av dessa föreningar beviljas föreningsbidrag. Dessa 
föreningar bedöms leva upp till de grundläggande kraven i 
riktlinjerna inklusive demokrativillkoret. Föreningarna bedriver en 
prioriterad verksamhet som kompletterar och stödjer förvaltningens 
insatser. Många föreningar har sökt stöd tidigare och då visat på god 
kvalitet i sin verksamhet. Föreningarna har en utpräglat lokal 
verksamhet inom stadsdelsområdet eller har regional verksamhet 
där stadsdelsområdet ingår. Förvaltningen föreslår att 
stadsdelsnämnden beviljar föreningsbidrag omfattande 528 000 
kronor i enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Förutom bidrag till enskilda föreningar bekostar nämnden även ett 
antal föreningslokaler som kan användas av stadsdelsområdets 
lokala föreningsliv. Hyrorna för dessa uppgår till cirka 373 000 
kronor per år. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 1:e vice ordförande Henrietta Ludwig (C) yrkar 
bifall till Centerpartiets, Moderaternas och Liberalernas 
gemensamma förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag samt 
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Centerpartiets, Moderaternas och Liberalernas gemensamma 
förslag. Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
1:e vice ordförande Henrietta Ludwig (C), ledamot Kristina Lutz 
m.fl. (M) och ledamot André Nilsson (L) reserverar sig mot beslutet 
till förmån för ett gemensamt förslag till beslut enligt följande: 
  

1. att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till beslut 
och därutöver anföra: 

2. att allt föreningsstöd, såväl ekonomiska bidrag som hyra för 
föreningslokaler, redovisas på samma sätt i tabellform 

3. att det av sammanställningen ska framgå vilken eller vilka 
föreningar som i huvudsak disponerar respektive 
föreningslokal 

4. att det på Stadsdelsförvaltningens hemsida ska framgå hur 
man går till väga för att gratis få låna föreningslokal 

  
Vi har i dialog med Stadsdelsförvaltningen, i referensgruppen för 
föreningsbidrag, diskuterat hur föreningsbidragen ska fördelas och 
instämmer i förvaltningens förslag till beslut. Dock inte i hur 
föreningsstödet redovisas. 
  
I verksamhetsplanen för 2023 har Stadsdelsnämnden beslutat 
avsätta 900 000 kr i lokalt föreningsstöd varav 528 000 kr i form av 
ekonomiska bidrag och 373 000 i form av hyra för tre 
föreningslokaler, vilka tidigare har benämnts pensionärslokaler. 
Kostnaderna för föreningslokaler utgör över 40 procent av det 
beviljade föreningsbidraget och bör självklart redovisas lika 
noggrant som de ekonomiska bidragen. 
  
Fram till och med 2020 redovisades hur bidraget med 
föreningslokaler fördelades till olika föreningar, men från och med 
2021 omnämns bidragen i form av föreningslokaler i en klump i en 
textmassa. 
  
I snart ett år har vi efterfrågat en tydligare redovisning av vilka 
föreningar, och i vilken omfattning dessa föreningar, disponerar 
föreningslokalerna. Det svar som har givits är att 
sammanställningen pågår och att föreningar från våren 2022 kan 
kontakta lokalintendenten på Stadsdelsförvaltningen och få låna en 
nyckel och därmed få tillgång till lokal. Någon information om att 
den möjligheten finns framgår inte på förvaltningens hemsida, än 
mindre hur man i så fall går till väga. 
  
Medborgarna har rätt att få veta vad deras pengar används till på ett 
så transparent sätt som möjligt. 
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Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/11-82 (Godkänd - R 1) Fördelning av 
föreningsbidrag 2023 
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§ 8 
Rättelse av Skarpnäcks stadsdelsnämnds justerade 
protokoll gällande delegation enligt lagen om vård av 
missbrukare i vissa fall (LVM) och förordnande enligt 
lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga 
(LVU)  
SKA 2023/225 
 

Beslut  
1. Beslutet från 25 maj 2023 kompletteras med information 
om samtliga beslutspunkter i protokollet. 
2. Beslutet från den 25 maj 2023 fortsätter att gälla. 
3. Skarpnäcks stadsdelsnämnd delegerar till nedan nämnda 
tjänstepersoner vid Socialjouren att begära polishandräckning 
enligt LVM 45 § 1 och 2 st. inom nämndens eget 
ansvarsområde. 
4. Skarpnäcks stadsdelsnämnd förordnar nedan nämnda 
tjänstepersoner vid Socialjouren att begära polishandräckning 
enligt LVU § 43 1 st. 2 p inom nämndens eget 
ansvarsområde: 

Abdelaziz Abdelsaid, Ann Dahlgren, Anna Lago Lenquist, Anne-
Catrine Jonsson, Annika Panfichi Olsson, Antonio Bracamonte, 
Daniel Colegate, Elin Axelsson, Elin Orvik, Elisabet Lundqvist, 
Eva Thomasson, Felicia Narvaez Adolfsson, Feryal Lövström, Frida 
Allertz, Helena Svensson, Johanna Kumblad, Julia Falk Nordberg, 
Johanna Nilsson, Katrin Pettersson, Lena Svärd, Lena Wedberg, 
Liliana Pellegrino, Liselotte Tronders, Liselotte Bäck, Lis-Marie 
Boija, Mait Fredlund, Malin Hultlid, Malin Karlsson, Marimba 
Roney, Millicent Reyes, Mohamud Abdi Osman, Nicolina 
Wallmark, Philip Lindholm, Sanna Eriksson, Sandra Qvist, Susanne 
Bohlin, Therese Travis, Ylva Engelbrektsson, Ylva Westerdahl, 
Veronica Larsson.  

5. Nämndens tidigare förordnanden av tjänstepersoner vid 
Socialjouren upphör att gälla. 
6. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Under Skarpnäcks stadsdelsnämnds sammanträde den 25 maj 2023 
beslutade nämnden enligt förvaltningens förslag i ärendet 
”Delegation enligt lagen om vård av missbrukare i vissa fall (LVM) 
och förordnande enligt lagen med särskilda bestämmelser om vård 
av unga (LVU)”. 
 
I det justerade protokollet från sammanträdet saknas namn på 
nämnda tjänstepersoner samt de två sista punkterna under rubriken 
beslut. Eftersom detta saknas från protokollet behöver 
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stadsdelsnämnden besluta om rättelse där samtliga beslutspunkter 
framgår. Det nya beslutet ersätter inte beslutet från 25 maj utan är 
en rättelse av detsamma. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/225-6 (Godkänd - R 2) Rättelse delegation lagen 
om vård av missbrukare i vissa fall (LVM) och förordnande 
enligt lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga 
(LVU) 
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§ 9 
Redovisning medborgarförslag 2020-2023  
SKA 2023/238 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

redovisning. 
2. Redovisningen läggs till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har sammanställt inkomna medborgarförslag och 
synpunkter under perioden 1 januari 2020 till 30 april 2023. 
 
Under perioden har 59 medborgarförslag och 30 synpunkter 
inkommit. 71 procent av medborgarförslagen rörde förändringar i 
parkmiljön. 
 
Nämnden har bifallit 41 procent av medborgarförslagen och avslagit 
10 procent med hänvisning till att dessa är planerade inom 
nämndens ordinarie verksamhet. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/238-1 (Godkänd - R 1) Redovisning 
medborgarförslag 2020-2023 
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§ 10 
Inspektion av SÄBO  
SKA 2022/557 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande med tillhörande redovisning 

av åtgärdsplan godkänns. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) har under 2022-2023 
genomfört tillsyn av medicinsk vård och behandling vid särskilda 
boenden för äldre (SÄBO). Tillsynen har utförts i alla Sveriges 
kommuner. Syftet är att bidra till att vårdgivare och huvudmän 
förbättrar vården så att den blir god och säker för de äldre som bor 
på SÄBO. IVO vill även se om vårdgivarna fullgör sina 
skyldigheter enligt patientsäkerhetslagen och bedriver ett 
systematiskt patientsäkerhetsarbete. 
  
IVO har i beslut till förvaltningen, efter sin tillsyn av verksamheten, 
konstaterat brister i att den personal som gör medicinska 
bedömningar inte behärskar det svenska språket i tillräcklig 
omfattning, att dokumentationen inte sker enligt gällande regelverk 
samt att läkemedelshanteringen inte sker på ett patientsäkert sätt. 
IVO kunde i sin tillsyn av verksamheten inte finna något som tydde 
på brister avseende kompetens för arbetsuppgifterna, kontinuitet 
eller delegering. 
  
Förvaltningen delar till viss del den bedömning som IVO har gjort i 
sitt beslut, förvaltningen har enligt ställda krav upprättat en 
handlingsplan (bilaga 1). Genom åtgärderna i handlingsplanen ser 
förvaltningen att de brister som framkommit kommer att minska 
och på sikt elimineras. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 1:e vice ordförande Henrietta Ludwig (C) yrkar 
bifall till Centerpartiets, Moderaternas och Liberalernas 
gemensamma förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag samt 
Centerpartiets, Moderaternas och Liberalernas gemensamma 
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förslag. Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
1:e vice ordförande Henrietta Ludwig (C), ledamot Kristina Lutz 
m.fl. (M) och ledamot André Nilsson (L) reserverar sig mot beslutet 
till förmån för ett gemensamt förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut med hänsyn 
till vad som nedan anförs 

2. Förvaltningen återkommer med förslag på åtgärder för hur 
språkkunskaperna ska säkras, och förbättras, löpande och 
långsiktigt bland stadsdelens anställda 

  
Den som är i behov av vård, behandling eller äldreomsorg ska alltid 
kunna lita på att de behandlas av någon som de tryggt kan 
kommunicera med utan risk för att personalen inte har tillräckliga 
språkkunskaper för att förstå brukarens behov och önskemål. När 
IVO larmar att personal inom SÄBO inte kan språket i tillräcklig 
grad är det allvarsamt. Det behövs både långsiktiga och kortsiktiga 
åtgärder för att inte riskera patientsäkerheten och patienternas 
värdighet. Vi ser i stort att förvaltningens förslag på åtgärder svarar 
väl till den kritik som lyfts i ärendet, men att det finns fler 
långsiktiga åtgärder som borde övervägas. 
  
Långsiktigt behöver stadsdelen hitta fler sätt för att säkerställa att 
språkkunskaperna är goda hos alla anställda som arbetar i direkt 
kontakt med Skarpnäcksborna. Det handlar delvis om rätt processer 
vid nyanställning, men främst om att anställda, vilkas 
språkkunskaper behöver förbättras, ges möjlighet att kontinuerligt 
fortbildas i svenska. Den fortbildningen behöver erbjudas löpande, 
som exempelvis distansutbildningar med stöd av digitala 
inlärningsprogram, såväl som med riktade utbildningsdagar. Den 
som arbetar inom förvaltningen bör också alltid uppmuntras och ges 
möjligheter att fortbilda sig inom kunskaper som är relevanta inom 
sina arbetsområden. Förvaltningen kan exempelvis erbjuda relevant 
kurslitteratur, eller tillgång till facktidskrifter och 
forskningsdatabaser, som förmån för medarbetare som är 
intresserad av att fortbilda sig på fritiden. 
  
Att säkerställa språkkunskaperna hos de som arbetar i 
stadsdelsnämnden är givetvis en fråga om patientsäkerhet inom 
äldreomsorgen, om språkinlärningen i förskolan och om att 
verksamheten i alla led ska kunna kommunicera väl med de som 
bor i stadsdelen. Men lika mycket handlar det om att stadsdelen ska 
vara en attraktiv arbetsgivare som ständigt skapar möjligheter för 
den som arbetar här att fortbildas och utveckla sina yrkesrelevanta 
kunskaper för att kunna lära genom hela livet. Svenska är inte något 
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som man antingen kan, eller inte kan. Det är kunskaper som 
ständigt behöver utvecklas, och där mer kunskap alltid ger bättre 
möjligheter att kommunicera med andra - och ytterst - bättre 
möjligheter att prestera väl i sitt arbete. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/557-7 (Godkänd - R 1) Inspektion av SÄBO 
 SKA 2022/557-8 (Godkänd - R 1) Åtgärdsplan efter 

nationell tillsyn av medicinsk vård och behandling för äldre i 
särskilt boende 

 SKA 2022/557-9 Till nämnden för kommunal hälso- och 
sjukvård. Beslut i ärende med dnr 3.5.1-47247/2022 (1/2) 
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§ 11 
Revidering av delegationsordningen för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd  
SKA 2023/124 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd delegerar samtliga beslut 

som delegeras till tjänsteperson, och som anges i den bilagda 
delegationsordningen, till förvaltningschef enligt 7 kap. 6 § 
kommunallagen. 

2. Nämnden ger förvaltningschefen rätt att vidaredelegera 
ärendena till lägst den nivå som finns angiven i 
delegationsordningens kolumn "Delegat”. 

3. Beslut som ska delegeras ska anmälas till stadsdelsnämnden 
i den ordning som anges i kolumnen ”Kommentar” i 
delegationsordningen. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen föreslår att nuvarande delegationsordning, som 
reviderades av stadsdelsnämnden den 27 april 2023, kompletteras 
och ändras under ärendegrupperna 2 – Ekonomi, upphandling och 
stadsmiljö m.m., 5 – Individ- och familjeomsorg för barn och unga 
– enskilda ärenden SoL, samt ärendegrupp 7 - Individ- och 
familjeomsorg för barn och unga – enskilda ärenden LVU. 
Förvaltningen reviderar nummerordning och andra redaktionella 
ändringar efter fastställande i nämnden. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/124-3 (Godkänd - R 1) Revidering av 
delegationsordning för Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 1196501 Delegationsordningen inför 2023-06-15 
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§ 12 
Klimatfestival i Skarpnäck 2024  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2023/136 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnade vid sammanträdet den 27 
april ett medborgarförslag om en klimatfestival 2024 till 
förvaltningen för handläggning. 
 
Festivalen föreslås genomföras i samarbete mellan lokala 
intressenter under ledning av stadsdelsförvaltningen. 
 
Förvaltningen välkomnar förslag och initiativ från invånare på 
aktiviteter och olika typer av arrangemang. Förvaltningen tackar för 
det inkomna medborgarförslaget som belyser den viktiga 
klimatfrågan. Stadsdelsförvaltningen ställer sig positiv till att delta i 
planeringsarbetet och i genomförandet av festivalen. Förvaltningen 
bidrar gärna med att tillhandahålla lokaler i kulturhuset för 
anordnande av en klimatfestival. Förvaltningen har dock inte 
resurser för att ansvara för att leda den föreslagna festivalen. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/136-3 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag 
Klimatfestival(1179995) (0) 

 1202087 Medborgarförslag - klimatfestival 2024 
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§ 13 
Umgängesyta i Skarpnäcks kulturhus  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2023/139 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnade vid sammanträdet den 27 
april ett medborgarförslag om en umgängesyta i Skarpnäcks 
kulturhus till förvaltningen för handläggning. 
 
Medborgarförslaget handlar om att förslagsställaren anser att det 
saknas en naturlig och ändamålsenlig mötesplats inom Skarpnäcks 
kulturhus att umgås på. 
 
Verksamheten ser liksom förslagsställaren att miljön kan utvecklas 
för att bli mer trivsam för alla. Exempel på åtgärder som hittills 
genomförts är att ha utställningar och vernissage som syftar till att 
göra miljön trevligare. 
 
Under våren kommer en enkätundersökning genomföras för att ta 
reda på vad besökarna mer önskar i foajén. Verksamheten kommer 
beakta dessa svar tillsammans med detta medborgarförslag för att 
vidareutveckla platsen som umgängesyta. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/139-3 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag 
umgängesyta kulturhuset  

 1202091 Medborgarförslag - umgängesyta 
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§ 14 
Framtidens återplantering av björk  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2023/146 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnade vid sammanträdet den 27 
april ett medborgarförslag om att se över framtidens trädval vid 
återplantering av björk till förvaltningen för handläggning. 
  
Förslagsställaren önskar att stadsdelsförvaltning ser över framtidens 
trädval vid återplantering av björk i Enskede. Förslagsställaren 
uppmuntrar till plantering av ornäsbjörk för att den inte producerar 
pollen. 
  
Stadsdelsförvaltningen kommer vid återplantering se över om 
ornäsbjörk Betula pendula `Dalecarlica´ E är ett lämpligt alternativ 
till vårtbjörk Betula pendula FK JULITA E. 

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/146-4 Framtidens återplantering av björk, 
Godkänd - R 1 

 1202099 Medborgarförslag - björkval 
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§ 15 
Badplatser i Skarpnäcks stadsdelsnämnd  
Svar på skrivelse från Henrietta Ludwig (C), Kristina Lutz m.fl. 
(M) och André Nilsson (L) 
SKA 2023/221 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

skrivelsen. 
2. Skrivelsen sänds till idrottsnämnden för kännedom. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 27 april 2023 anmäldes 
en skrivelse från Henrietta Ludwig (C), Kristina Lutz m.fl. (M) och 
André Nilsson (L) angående badplatser i Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd. Skrivelsen överlämnades till förvaltningen för 
beredning. 
  
I skrivelsen tas upp att vattnet är en stor del av Stockholm. 
Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna vill tillgängliggöra det 
vatten som finns i hela staden och ta vara på de outnyttjade 
möjligheter som finns. Dels med fler strandbad, dels med vattennära 
broar, badflottar, badstegar och soldäck. Skrivelsen avslutas med tre 
frågor som besvaras av stadsdelsförvaltningen i tjänsteutlåtandet. 
  
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 

  

Särskilt uttalande 
1:e vice ordförande Henrietta Ludwig (C), ledamot Kristina Lutz 
m.fl. (M) och ledamot André Nilsson (L) lämnar ett gemensamt 
särskilt uttalande enligt följande: 
  
Centerpartiet, Moderaterna och Liberalerna tackar förvaltningen för 
ett bra och genomarbetat svar. Det är positivt att förvaltningen 
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nyttjat de medel som fanns och finns att söka från Stockholm vid 
vatten och vi uppskattar det arbete förvaltningen har utfört för att 
förbättra våra befintliga badplatser. 
  
De befintliga badplatser är väldigt uppskattade och välbesökta. 
Därför är det viktigt att stadsdelen undersöker var det är möjligt att 
utvidga befintliga, eller anlägga nya, badplatser. Det skulle både 
avlasta de befintliga badplatserna och vara bra för både trivsel och 
miljö i stadsdelen. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/221-2 Skrivelse från Henrietta Ludwig (C), 
Kristina Lutz m.fl. (M) och André Nilsson (L) om badplatser 
i Skarpnäcks stadsdelsnämnd, Godkänd - R2 

 SKA 2023/221-1 Skrivelse från Henrietta Ludwig (C), 
Kristina Lutz m.fl. (M) och André Nilsson (L) om badplatser 
i Skarpnäcks stadsdelsnämnd 
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§ 16 
Förskolerapport 2022  
Remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/579) 
SKA 2023/215 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förskolenämnden har i uppdrag från kommunfullmäktige att årligen 
ta fram en förskolerapport. Rapporten syftar till att ge en 
stadsövergripande bild av både fristående och kommunal förskola i 
Stockholms stad 2022. Rapporten fokuserar på de strukturella 
kvalitetsaspekter som ger likvärdiga förutsättningar för barns 
utveckling och lärande, samt förutsättningar för förskolorna att 
genomföra uppdraget enligt läroplanen. 
 
Förvaltningen anser att förskolerapporten kan ge underlag för 
insatser och framtida beslut som bidrar till en likvärdig förskola av 
god kvalitet för alla barn inom Stockholms stad. 
 
Likt det som lyfts i rapporten ser förvaltningen att utmaningar 
kvarstår avseende att identifiera vårdnadshavare som inte har sina 
barn inskrivna i förskola. Förvaltningens pågående insatser samt 
introduktionsförskola behöver följas upp och utvärderas för att 
bedöma om insatserna leder till ökad inskrivning. 
 
Förvaltningen delar uppfattningen om att det finns behov att höja 
personalens kompetens i det svenska språket. Hösten 2023 
genomför förvaltningen i samverkan med Farsta 
stadsdelsförvaltning en utbildning i yrkessvenska för pedagoger, 
handledare samt rektorer. 
 
Förvaltningen ser för övrigt fortsatt en utmaning i de strukturella 
underlag som samlas in från stadsdelsnämnderna, exempelvis 
avseende antal barn per grupp och andel förskollärare. Hanteringen 
är manuell i flera steg och kan i vissa fall leda till missvisande 
statistiska underlag. Inom staden saknas för närvarande systemstöd 
för framtagande av informationen. 
  
Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/215-5 (Godkänd - R 1) Remiss av förskolerapport 
2022(1182798) (0) 

 SKA 2023/215-4 Remissbilaga, Förskola i Stockholm 2022, 
mars 2023 
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§ 17 
Motion om utfallsmått i den sociala omsorgen  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/106) 
SKA 2023/128 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

remissen. 
2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat en motion från 
Sverigedemokraterna (SD) om utfallsmått för den sociala omsorgen. 
I motionen lyfter SD att Stockholms stad bör utreda lämpliga 
utfallsmått för den sociala omsorgen, samt löpande återge 
uppföljning på aktörsnivå. Därtill bör även utfallsmått utvärderas 
som komponent i ersättningsystemet vid upphandling av sociala 
tjänster. 
  
Förvaltningen anser att det är viktigt att uppföljning av insatsers 
effekter sker på både individ- och gruppnivå. Uppföljning av 
insatsernas effekter på gruppnivå bör dock utformas på en nationell 
nivå för att kunna samla ett nationellt stöd med hög tillförlitlighet i 
bedömningar kring effekt. Förvaltningen poängterar att arbetet med 
utfallsmått är en fråga som Socialstyrelsen arbetat med i många år 
och som där bör fortsätta utredas. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Ledamot Sergej Salnikov (SD) yrkar bifall till 
Sverigedemokraternas förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag samt 
Sverigedemokraternas förslag. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
Ledamot Sergej Salnikov (SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 
  
1. Förvaltningens förslag till beslut avslås. 
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2. Skarpnäcks stadsdelsnämnd ställer sig bakom 
Sverigedemokraternas remissyttrande. 
3. Därutöver anföra följande: 
  
Skarpnäcks stadsdelsnämnd föreslår att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att bifalla Sverigedemokraternas motion i sin 
helhet. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/128-4 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Remiss 
av Motion om utfallsmått i den sociala omsorgen 

 SKA 2023/128-1 Följebrev av Motion om utfallsmått i den 
sociala omsorgen  

 SKA 2023/128-2 Motion om utfallsmått i den sociala 
omsorgen (SD) 

 SKA 2023/128-3 Tjänsteanteckning 
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§ 18 
En uppväxt fri från våld – En nationell strategi för att 
förebygga och bekämpa våld mot barn (SOU 2022:70)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/470) 
SKA 2023/184 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Regeringen beslutade den 29 april 2021 att uppdra åt en särskild 
utredare att lämna förslag till en samlad nationell strategi för att 
förebygga och bekämpa våld mot barn, inklusive hedersrelaterat 
våld och förtryck. Strategin omfattar alla olika former av våld som 
barn kan utsättas för, oavsett var våldet utövas eller av vem. 
Förslaget syftar till att ge uttryck för en ambitionshöjning och 
möjliggöra en sammanhållen inriktning för det långsiktiga arbetet 
genom att tydliggöra behoven, inriktningen och målen för arbetet. 
  
Strategin slår fast en övergripande målsättning om att skapa en 
uppväxt fri från våld för alla barn och unga i Sverige och innefattar 
även fem långsiktiga målområden som anger riktningen för arbetet 
under den närmaste tioårsperioden. Till detta kopplas en 
organisation för genomförande, kunskapsutveckling och 
uppföljning. 
  
Förvaltningen ställer sig sammanfattningsvis positiv till en nationell 
strategi för att förebygga och bekämpa alla former av våld mot barn. 
Samtidigt är förvaltningen av uppfattningen att det kommer krävas 
mycket arbete på både nationell-, regional- och lokal nivå för att 
strategin fullt ut ska få den effekt som den ämnar till. Strategin 
kommer även innebära vissa utmaningar som det är av stort vikt att 
fundera vidare kring för att med ett gemensamt ansvar skapa en 
bättre och tryggare uppväxt för alla barn och ungdomar i samhället. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
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Handlingar i ärendet 
 SKA 2023/184-4 (Godkänd - R 1) Remissvar En uppväxt fri 

från våld 
 SKA 2023/184-1 Följebrev En uppväxt fri från våld - En 

nationell strategi för att förebygga och bekämpa våld mot 
barn (SOU 2022:70) 

 SKA 2023/184-3 Remiss - En uppväxt fri från våld - En 
nationell strategi för att förebygga och bekämpa våld mot 
barn (SOU 2022:70) volym 2 

 SKA 2023/184-2 Remiss - En uppväxt fri från våld - En 
nationell strategi för att förebygga och bekämpa våld mot 
barn (SOU 2022:70) volym 1 
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§ 19 
Förslag till ANDTS-program, Stockholms stads program 
om alkohol, narkotika, dopningsmedel, tobak och 
nikotinprodukter samt spel om pengar 2023-2026  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/175) 
SKA 2023/101 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har till Skarpnäcks stadsdelsnämnd remitterat 
ärendet Förslag till ANDTS-program, Stockholms stads program 
om alkohol, narkotika, dopningsmedel, tobak och nikotinprodukter 
samt spel om pengar 2023-2026. 
  
Socialnämnden fick i budget för 2022 i uppdrag att tillsammans 
med stadsdelsnämnderna ta fram ett nytt program för arbetet mot 
alkohol, narkotika, dopningsmedel, tobak och spel om pengar 
(ANDTS). Det tidigare ANDT-programmet löpte ut 2021, men har 
utifrån skrivning i budget för 2022 fortsatt gälla tills dess att ett nytt 
program är på plats. 
  
Det nya programmet utgår från den skrivelse som regeringen antog i 
mars 2022: En samlad strategi för alkohol-, narkotika-, dopnings- 
och tobakspolitiken samt spel om pengar 2022-2025. Jämfört med 
tidigare nationell ANDT-strategi har området utvidgas till att 
omfatta spel om pengar. Tobaksområdet har även utökats till att 
innefatta andra nikotinprodukter. 
  
Stockholms stads program om ANDTS syftar till att lyfta fram 
utvecklingsområden för staden i ANDTS-relaterade frågor, med det 
övergripande målet att Stockholm ska vara en stad fri från narkotika 
och dopning, med minskade medicinska och sociala skador 
orsakade av alkohol och spel om pengar samt med ett minskat bruk 
av tobaks- och nikotinprodukter. Programmet gäller för perioden 
2023-2026. Det nya programmet riktar sig till stadens alla invånare 
och lägger särskilt stor vikt vid att skydda barn och unga från både 
eget bruk och från att skadas av andras bruk av ANDTS. 
  
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till förslaget. 
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Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Ledamot Sergej Salnikov (SD) yrkar bifall till 
Sverigedemokraternas förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag samt 
Sverigedemokraternas förslag. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
Ledamot Sergej Salnikov (SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 
  
1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag 
2. Att därutöver anföra följande: 
  
Programmet för arbetet mot alkohol, narkotika, dopningsmedel, 
tobak och spel om pengar (ANDTS) utgör ett viktigt 
arbetsdokument för förbättrad folkhälsa. För att programmets 
målinriktning ska uppnås behöver dess aktiviteter vara 
evidensbaserade och underbyggda av erkänd best-practice och 
högkvalitativ forskning. I det innevarande programmet blandas 
olika metoder och modeller med varierande evidens. Evidensen av 
de förslagna aktiviteterna måste tydliggöras. 
  
För att urvalet av aktiviteter i större utsträckning ska grunda sig på 
erkänd best-practice med utredda effekt-orsakssamband bör en 
djupare utredning genomföras. För detta skulle statens beredning 
för medicinsk och social utvärdering (SBU) kunna kontrakteras. 
  
De föreslagna aktiviteterna riskerar att leda till en oklar effekt som 
kan bli kostsam för såväl individ som samhälle. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/101-7 (Godkänd - R 1) Remissvar på förslag på 
ANDTS-program 

 SKA 2023/101-1 Följebrev om förslag till ANDTS-program, 
Stockholms stads program om alkohol, narkotika, 
dopningsmedel, tobak och 

 SKA 2023/101-6 Framställan - Förslag till ANDTS-program, 
Stockholms stads program om alkohol, narkotika, 
dopningsmedel, tobak och nikotinprodukter samt spel om 
pengar 2023-2026 
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 SKA 2023/101-5 Bilaga 1, ANDTS-program, Stockholms 
stads program om alkohol, narkotika, dopningsmedel, tobak 
och nikotinprodukter samt spel om pengar 2023-2026 

 SKA 2023/101-3 Bilaga 2, Kartläggning av ANDTS-
indikatorer i Stockholms stad, 2022, Centralförbundet för 
alkohol och narkotikaupplysning 

 SKA 2023/101-2 Tjänsteutlåtande - Förslag till ANDTS-
program, Stockholms stads program om alkohol, narkotika, 
dopningsmedel, tobak och nikotinprodukter samt spel om 
pengar 2023-2026  
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§ 20 
Förslag till ändring av stadsdelsnämndernas 
myndighets- och kostnadsansvar för brukare som bor i 
LSS-bostad  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/279) 
SKA 2023/137 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I budget för 2021 fick socialförvaltningen i uppdrag att i samarbete 
med kommunstyrelsen utreda möjligheter och konsekvenser av att 
myndighets- och kostnadsansvar inte byter stadsdelsnämnd i 
samband med flytt av brukare. Den utredning som 
socialförvaltningen genomförde inom ramen för budgetuppdraget 
visar att en ändring av ärendeansvaret för personer som bor i bostad 
med särskild service enligt 9 § 9 LSS skulle innebära både positiva 
och negativa konsekvenser för enskilda brukare, beställare och 
utförare. 
  
De fördelar som lyfts fram i utredning anser socialförvaltningen tala 
för en ändring av ärendeansvaret på så sätt att myndighets- och 
kostnadsansvaret inte byter stadsdelsnämnd i samband med flytt av 
brukare som bor i bostad med särskild service enligt LSS. 
Ändringen bör genomföras i samband med revideringen av stadens 
riktlinjer för ärendeansvar. Förslag på hur den nya bestämmelsen 
kan formuleras i stadens riktlinjer för ärendeansvar och vad som ska 
gälla i olika situationer med hänsyn till andra bestämmelser bör 
enligt socialförvaltningen arbetas fram inom ramen för 
revideringenav dessa riktlinjer. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/137-4 (Godkänd - R 1) Remissvar på Förslag till 
ändring av myndighets- och 
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 SKA 2023/137-1 Följebrev Förslag till ändring av 
stadsdelsnämndernas myndighets- och kostnadsansvar för 
brukare som bor i LSS-bostad 

 SKA 2023/137-3 Tjänsteutlåtande gällande förslag till 
ändring av stadsdelsnämndernas myndighets- och 
kostnadsansvar för brukare som bor i LSS-bostad  

 SKA 2023/137-2 Framställan för förslag till ändring av 
stadsdelsnämndernas myndighets- och kostnadsansvar för 
brukare som bor i LSS-bostad  
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§ 21 
Stöd till barnfamiljer  
Svar på kontorsremiss från kommunstyrelsen (KS 2023/509) 
SKA 2023/226 
 

Beslut  
1. Förvaltningens kontorsyttrande läggs till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning har av kommunstyrelsen i 
Stockholms kommun mottagit remiss gällande Stöd till 
barnfamiljer. Med anledning av den korta svarstiden besvaras 
remissen genom ett kontorsutlåtande av Skarpnäcks 
stadsdelsförvaltning. 
  
Regeringen har i vårändringsbudgeten föreslagit en förlängning av 
det tillfälliga tilläggsbidraget till barnfamiljer med bostadsbidrag till 
och med den 31 december 2023, samt höjning av tilläggsbidraget 
från den 1 juli 2023. 
  
Stadsledningskontoret föreslår att barnfamiljer som har rätt till det 
föreslagna tidsbegränsade förstärkta tilläggsbidraget inom 
bostadsbidraget får avräkna tilläggsbidraget vid beräkning av 
ekonomiskt bistånd vid en prövning enligt 4 kap. 2 § SoL under 
förutsättning att riksdagen fattar beslut i enlighet med regeringens 
förslag, det vill säga 1 juli-31 december 2023. 
  
Förvaltningen ställer sig positiv till stadsledningskontorets förslag. 
Förvaltningen anser att barnfamiljer med ekonomiskt bistånd som 
har rätt till den tillfälliga tilläggsbostadsbidraget bör få behålla 
bidraget. Det är av vikt för att dessa barnfamiljer, som också ingår i 
kategorin barnfamiljer med svag ekonomi, får en stärkt ekonomi 
med hjälp av tilläggsbidraget. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
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Handlingar i ärendet 
 SKA 2023/226-3 (Godkänd - R 1) Remissvar Stöd till 

barnfamiljer 
 SKA 2023/226-2 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: Stöd till 

barnfamiljer 
 SKA 2023/226-1 Remissbrev om stöd till barnfamiljer 
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§ 22 
Ej verkställda beslut 2023  
SKA 2023/248 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen av ej 

verkställda beslut enligt SoL och LSS för första kvartalet 
2023 och lägger den till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt socialtjänstlagen, SoL, och lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade, LSS, ska kommuner varje kvartal redovisa 
till Inspektionen för vård och omsorg, IVO, beslut om bistånd eller 
insats som inte har kunnat verkställas inom tre månader. 
  
Stadsdelsförvaltningen redovisar sammanlagt 31 ej verkställda 
beslut enligt SoL och LSS under första kvartalet 2023. Av dessa har 
nio verkställts under perioden, ett har avslutats utan verkställan och 
21 är fortsatt ej verkställda. Inget av de ej verkställda besluten som 
rapporteras har en koppling till coronapandemin. 
  
Vuxenenheten rapporterar sju beslut. Sex av dessa är beslut enligt 
LSS: fyra rapporter gäller insatsen bostad, ett avser kontaktperson 
och ett personlig assistans. Beslutet om kontaktperson är verkställt 
under perioden. Ett beslut är enligt SoL och avser kontaktperson. 
  
Familjeenheten rapporterar tolv ej verkställda beslut enligt SoL. 
Fyra av dessa beslut är verkställda under perioden, sex är fortsatt ej 
verkställda och ett är avslutat utan verkställan. Familjeenheten 
rapporterar ett ej verkställda beslut enligt LSS.  
 
Relationsvåldsteamet inom mottagningsenheten rapporterar fem ej 
verkställda beslut. 
  
Beställarenheten för äldre rapporterar sju ej verkställda beslut, 
varav fyra är verkställda, och tre beslut är fortsatt ej verkställda.   
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
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Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/248-1 (Godkänd - R 1) Ej verkställda beslut, 
kvartal 1 2023 
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§ 23 
Månadsrapport  
SKA 2023/129 
 

Beslut  
1. Månadsrapporten för perioden januari-maj 2023 läggs till 

handlingarna. 
2. Anmälan av deltagande enhet i stadens kvalitetsutmärkelse 

godkänns. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendet syftar till att redovisa prognos på helårsutfall för 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd. Prognosen lämnas per 
verksamhetsområde och baseras på föregående månad. För hela 
nämndens verksamhetsområde prognostiseras ett nollresultat före 
resultatöverföringar och ett överskott om 2,0 mnkr efter 
resultatöverföringar. För investeringar prognostiseras ett utfall inom 
fastställd budget. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/129-7 (Godkänd - R 1) Månadrapport Maj 23 
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§ 24 
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
protokollsutdrag, m.m. enligt lista  
SKA 2023/7 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de 

åtgärder som kan föranledas av de inkomna skrivelserna 
m.m. 

  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att nämnden lägger 
anmälan till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
  
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2023/7-15 Skrivelselista 2023-06-15 § 24 
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§ 25 
Inkomna medborgarförslag enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar inkomna medborgarförslag 
med följande diarienummer till förvaltningen för 
handläggning: 
  
SKA 2023/260 

  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
 

Sida 41 (47)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2023 
 

2023-06-15 

§ 26 
Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt 
lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger förvaltningsgruppens protokoll 

från 2023-06-08 till handlingarna. 

  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att nämnden lägger 
protokollet och minnesanteckningarna till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
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§ 27 
Skrivelser från nämndens råd enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger pensionärsrådets protokoll från 

2023-06-08 till handlingarna. 
2. Stadsdelsnämnden lägger rådet för 

funktionshinderfrågors protokoll från 2023-05-11 till 
handlingarna. 

  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att nämnden lägger 
protokollet och minnesanteckningarna till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
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§ 28 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  

Beslut  
1. 1:e vice ordförande Henrietta Ludwig (C) har inkommit med 

en skrivelse angående barns och våldsdrabbades hemlöshet 
och underutnyttjade resurser. 

2. Ledamot Kristina Lutz m.fl. (M) har inkommit med en 
skrivelse angående LSS gruppbostäder. 

3. Ledamot André Nilsson (L) har inkommit med en skrivelse 
angående andelen mikroplaster i stadsdelen. Ledamot Sergej 
Salnikov (SD) meddelar att SD ansluter sig till Liberalernas 
skrivelse. 

  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att skrivelserna 
överlämnas till förvaltningen för handläggning. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget 
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§ 29 
Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna 
ärenden enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan av delegationsbeslut 
med följande diarienummer till handlingarna: 
  
SKA 2023/235 

  

Förslag till beslut 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) yrkar att nämnden lägger 
anmälan till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande Cecilia Obermüller (MP) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut. Ordförande finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förslaget. 
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§ 30 
Borttagen på grund av sekretess  
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Borttagen på grund av sekretess  
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